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PROTOKÓŁ NR LXX/70/2023 
sesji Rady Miejskiej Mikołowa, która odbyła się w dniu 29 sierpnia 2023 roku, 

w sali sesyjnej budynku Urzędu Miasta przy ul. K. Miarki 15 
 
Obrady rozpoczęto o godzinie 1600. 
Obecnych 19 radnych. 
 
Proponowany porządek obrad. 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z sesji nr LXIX/69/2023. 
4. Temat sesji: oświata. 
5. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie na 2023 rok, 
b) zmian w wieloletniej prognozie finansowej na lata 2023-2045,  
c) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu (46 690,00 zł),  
d) emisji obligacji komunalnych oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu,  
e) trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego, 
f) Regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w przedszkolach i szkołach 

prowadzonych przez Gminę Mikołów,  
g) zasad i trybu korzystania z obiektów i urządzeń użyteczności publicznej w szkołach  

i przedszkolach,   
h) zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu (B. N.), 
i) zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu (L. D.),  
j) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności gruntowej (druk 75/2023), 
k) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności gruntowej (druk 76/2023),  
l) wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Mikołów nieruchomości oraz ustanowienie 

służebności gruntowej i służebności przesyłu,  
m)  zmiany uchwały nr XXXIX/354/2021 RM Mikołowa z dnia 23 lutego 2021 r. w sprawie 

ustalenia zasad i warunków sytuowania obiektów małej architektury, tablic reklamowych  
i urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń, ich gabarytów, standardów jakościowych  
oraz rodzajów materiałów budowlanych z jakich mogą być wykonane,  

n) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego fragmentu miasta Mikołów  
dla obszaru Borowa Wieś – etap I w rejonie ul. Gliwickiej, Pogodnej i Oświęcimskiej.  

6. Informacje Przewodniczącej Rady Miejskiej Mikołowa. 
7. Informacje Burmistrza Mikołowa, w tym sprawozdanie z realizacji uchwał. 
8. Interpelacje i zapytania radnych. 
9. Odpowiedzi Burmistrza na interpelacje, zapytania i wnioski. 
10. Wolne głosy. 
 
Do pkt 1 
 
Wiceprzewodniczący RM Michał Rupik – przywitał radnych, burmistrza i jego zastępców, 
pracowników Urzędu, przedstawicieli jednostek pomocniczych, wszystkich uczestników 
posiedzenia oraz mieszkańców. Otworzył sesję. 
 
Do pkt 2 
 
Wiceprzewodniczący RM Michał Rupik – przedstawił porządek obrad. Zaproponował zmianę 
porządku obrad polegającą na wniesieniu, na wniosek Komisji nr 9 ds. Skarg, Wniosków i Petycji, 
projektu uchwały w sprawie skargi na działalność Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  
w Mikołowie.  
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem porządku obrad wraz ze zgłoszoną zmianą. 
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Za przyjęciem głosowało 19 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.   
 
Do pkt 3 
 
Wiceprzewodniczący RM Michał Rupik – przedstawił protokół sesji nr LXIX/69/2023. 
Poinformował, że do protokołu nie wniesiono żadnych uwag ani zmian. 
Protokół zostały przyjęty.  
 
Do pkt 4 
 
Wiceprzewodniczący RM Michał Rupik – przystąpił do omówienia tematu wiodącego sesji: 
oświata. Poinformował, że do sesji złożono materiały, które były szczegółowo omówione  
na posiedzeniu Komisji RM nr 6 ds. Społecznych. Złożone dokumenty: 
1) informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Mikołowie w roku szkolnym 2022/2023,  
2) sprawozdanie Żłobka Miejskiego im. Tadeusza Więcka w Mikołowie za 2022 rok,  
3) sprawozdanie z działalności Centrum Usług Wspólnych w Mikołowie za okres od 01.08.2022 r. 
do 31.07.2023 r..  
 
Nastąpiła dyskusja, w której głos zabrali: 
- wiceprzewodniczący RM Michał Rupik –  przedstawił swoje przemyślenia w temacie oświaty. 
Stwierdził, że jak wynika z danych demograficznych, dzieci w szkołach będzie coraz mniej, jednak 
koszty utrzymania placówek oświatowych cały czas rosną. Zadał pytanie, czy opracowane są jakieś 
długofalowe analizy, jak ta sytuacja demograficzna na przestrzeni przynajmniej 10 lat będzie się 
kształtowała w Mikołowie? Czy w związku z zaistniałą sytuacją za kilka lat nie staniemy przed 
koniecznością likwidacji jakiejś placówki oświatowej w centrum miasta? Na koniec poruszył temat 
subwencji oświatowej;  
- radny Krzysztof Żur – zwrócił uwagę na problem przepełnienia szkół w sołectwach; 
- radna Stanisława Hajduk-Bies – poruszyła temat lokalu po byłym Przedszkolu nr 8. 
 
Kolejno odnieśli się do ww. spraw: 
- zastępca burmistrza Iwona Spychała-Długosz,  
- zastępca burmistrza Mateusz Handel,  
- burmistrz Mikołowa Stanisław Piechula.  
 
Następnie z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji wiceprzewodniczący RM Michał Rupik 
podziękował za przygotowane materiały.  
 
Radni przyjęli do wiadomości ww. informację i sprawozdania.  
 
Zastępca burmistrza Iwona Spychała-Długosz oraz burmistrz Mikołowa Stanisław Piechula – 
podziękowali radnym, dyrektorom placówek oświatowych, nauczycielom oraz rodzicom  
za współpracę i pomoc.   
 
Radny Jan Przewoźnik – omówił zmiany w przepisach dotyczących oświaty, które wejdą w życie 
od 1 września 2023 roku.  
 
Do pkt 5 
 
Wiceprzewodniczący RM Michał Rupik – kolejno przedstawił projekty uchwał w sprawie: 
 

a) zmian w budżecie na 2023 rok 
 
Wiceprzewodniczący RM Michał Rupik – poinformował, że projekt uchwały został pozytywnie 
zaopiniowany przez komisje: 
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- nr 6 ds. Społecznych w głosowaniu: za 4 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 2;  
- nr 5 ds. Ochrony Środowiska w głosowaniu: za 3 radnych, przeciw 0, wstrzymał się 1;  
- nr 3 ds. Gospodarki Miejskiej w głosowaniu: za 7 radnych, przeciw 0, wstrzymał się 1;  
- nr 7 ds. Kultury, Sportu, Informacji i Promocji w głosowaniu: za 6 radnych, przeciw 0, 
wstrzymało się 2;  
- nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: za 5 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
 
Radny Krzysztof Żur – poruszył temat zwiększenia planu wydatków o kwotę 350 000,00 zł  
z przeznaczeniem na zadanie „Sanitariaty ogólnodostępne na Centrum Przesiadkowym  
w Mikołowie”. Wyraził opinię, iż kwota przeznaczona na ten cel jest zbyt wysoka. Poprosił  
o przedstawienie zakresu planowanych prac w ramach tej kwoty.  
 
Zastępca burmistrza Mateusz Handel – poinformował, że wykonano porównanie rynku oraz 
bazowano na doświadczeniach innych gmin planując zabezpieczenie środków finansowych na ten 
cel. W ramach tej kwoty uwzględniono m.in. zakup materiałów budowlanych oraz robociznę. 
Projekt budowy sanitariatów obejmuje dwie kabiny wykonane z trwałych i wytrzymałych 
materiałów. Ponadto obiekt ten musi być dostępny dla osób niepełnosprawnych.      
 
Nastąpiła dyskusja w tym temacie, w której głos zabrali: 
- radny Krzysztof Żur,  
- radny Łukasz Ryguła,  
- zastępca burmistrza Mateusz Handel.  
 
Po dyskusji nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.          
 
Za przyjęciem głosowało 16 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 3.   
Uchwała nr LXX/711/2023 została podjęta większością głosów. 
 

b) zmian w wieloletniej prognozie finansowej miasta Mikołowa na lata 2023-2045 
 
Wiceprzewodniczący RM Michał Rupik – poinformował, że projekt uchwały został 
zaopiniowany pozytywnie przez Komisję RM nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: za 5 radnych, 
przeciw 0, wstrzymało się 0.  
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.   
 
Za przyjęciem głosowało 16 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 3.   
Uchwała nr LXX/712/2023 została podjęta większością głosów. 
 
Radny Mateusz Bies głosował „za” poza elektronicznym systemem do głosowania.   
 

c) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu 
 
Wiceprzewodniczący RM Michał Rupik – poinformował, że projekt uchwały został pozytywnie 
zaopiniowany przez komisje: 
- nr 6 ds. Społecznych w głosowaniu: za 6 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0; 
- nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: za 5 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.  
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.  
 
Za przyjęciem głosowało 19 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.  
Uchwała nr LXX/713/2023 została podjęta jednogłośnie.  
 

d) emisji obligacji komunalnych oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu 
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Wiceprzewodniczący RM Michał Rupik – poinformował, że projekt uchwały został 
zaopiniowany pozytywnie przez Komisję RM nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: za 5 radnych, 
przeciw 0, wstrzymało się 0.  
 
Radna Stanisława Hajduk-Bies – poinformowała, że w pierwszej wersji projektu uchwały łączna 
kwota obligacji komunalnych opiewała na kwotę 15 000 000,00 zł, teraz zostało to zmienione  
na 16 000 000,00 zł. Zwróciła uwagę na to, iż jest to kolejne duże zobowiązanie finansowe 
zaciągane na koniec kadencji.      
 
Skarbnik Miasta Danuta Jasińska-Gdaniec – poinformowała, że przedłożony projekt uchwały 
dotyczy wyłącznie strony technicznej. Kwestia emisji obligacji została ujęta w projekcie budżetu 
miasta na 2023 rok i jej wysokość nie uległa zmianie: 6 000 000,00 zł przeznaczono na spłatę 
zobowiązań, 10 000 000,00 zł na inwestycje.  
 
Nastąpiła dyskusja w tym temacie, w której głos zabrali: 
- radny Krzysztof Żur,  
- zastępca burmistrza Mateusz Handel,  
- radna Stanisława Hajduk-Bies,  
- wiceprzewodniczący RM Remigiusz Kuś.  
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.  
 
Za przyjęciem głosowało 15 radnych, przeciw 2, wstrzymało się 2.  
Uchwała nr LXX/714/2023 została podjęta większością głosów.  
 

e) trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu 
Interdyscyplinarnego 

 
Wiceprzewodniczący RM Michał Rupik – poinformował, że projekt uchwały został 
zaopiniowany pozytywnie przez Komisję RM nr 6 ds. Społecznych w głosowaniu: za 6 radnych, 
przeciw 0, wstrzymało się 0.  
 
Sekretarz miasta Jakub Jarząbek – z upoważnienia Burmistrza Mikołowa, zwrócił się z prośbą, 
aby procedować projekt uchwały na wymienionym druku zawierającym autopoprawki. 
Poinformował, że nowy druk wszyscy radni już otrzymali.  
 
Radny Adam Zawiszowski – ze względu na mnogość rozstrzygnięć nadzorczych zaproponował, 
aby w wymienionym druku nanieść kolejne autopoprawki. Zaproponował nowe brzmienie ust. 1  
w § 2: „Burmistrz Mikołowa, zwany dalej „Burmistrzem”, występuje z pisemnym wnioskiem  
do podmiotów określonych w art. 9a ust. 3 i 4 ustawy z dnia 29 lipca 2005 r. o przeciwdziałaniu 
przemocy domowej, zwanej dalej „ustawą”, o wyznaczenie osób do pracy w Zespole.” Druga 
poprawka dotyczy § 6 i zmiany formy „Burmistrz Miasta Mikołowa” na „Burmistrz Mikołowa”.  
 
Zastępca burmistrza Iwona Spychała-Długosz – jako projektodawca ww. projektu uchwały 
przychyliła się do autopoprawek zgłoszonych przez radnego Adama Zawiszowskiego.  
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały wraz ze zgłoszonymi autopoprawkami.  
 
Za przyjęciem głosowało 19 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.  
Uchwała nr LXX/715/2023 została podjęta jednogłośnie.  
 

f) Regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w przedszkolach i szkołach 
prowadzonych przez Gminę Mikołów 
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Wiceprzewodniczący RM Michał Rupik – poinformował, że projekt uchwały został 
zaopiniowany pozytywnie przez Komisję RM nr 6 ds. Społecznych w głosowaniu: za 5 radnych, 
przeciw 0, wstrzymał się 1.  
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.  
 
Za przyjęciem głosowało 19 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.  
Uchwała nr LXX/716/2023 została podjęta jednogłośnie.  
 

g) zasad i trybu korzystania z obiektów i urządzeń użyteczności publicznej w szkołach  
i przedszkolach 

 
Wiceprzewodniczący RM Michał Rupik – poinformował, że projekt uchwały został pozytywnie 
zaopiniowany przez komisje: 
- nr 6 ds. Społecznych w głosowaniu: za 6 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0; 
- nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: za 5 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.  
 
Za przyjęciem głosowało 19 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.  
Uchwała nr LXX/717/2023 została podjęta jednogłośnie.  
 

h) zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu 
 
Wiceprzewodniczący RM Michał Rupik – poinformował, że ww. projekt uchwały oraz kolejny 
na druku 73/2023 jest wynikiem pracy Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników. 
Wyraził nadzieję, że na wrześniowej sesji Rady Miejskiej Mikołowa uda się przeprowadzić wybory 
na ławników.   
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.  
 
Za przyjęciem głosowało 19 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.  
Uchwała nr LXX/718/2023 została podjęta jednogłośnie.  
 

i) zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu 
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.  
 
Za przyjęciem głosowało 19 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.  
Uchwała nr LXX/719/2023 została podjęta jednogłośnie.  
 

j) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności gruntowej  
 
Wiceprzewodniczący RM Michał Rupik – poinformował, że projekt uchwały został 
zaopiniowany pozytywnie przez Komisję RM nr 4 ds. Rozwoju Miasta w głosowaniu: za 6 radnych, 
przeciw 0, wstrzymał się 1.  
 
Radny Krzysztof Żur – poprosił o omówienie tematu.  
 
Naczelnik Wydziału Gospodarki Mieniem UM Małgorzata Francug – omówiła temat. 
Poinformowała, że właściciel nieruchomości zwrócił się z wnioskiem do Burmistrza Mikołowa  
o ustanowienie służebności gruntowej. Celem ustanowienia służebności gruntowej jest prawne 
zabezpieczenie dojazdu do działek będących własnością wnioskodawcy do drogi publicznej  
tj. ul. Żniwnej w Mikołowie.   
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Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.  
 
Za przyjęciem głosowało 19 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.  
Uchwała nr LXX/720/2023 została podjęta jednogłośnie.  
 

k) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności gruntowej 
 
Wiceprzewodniczący RM Michał Rupik – poinformował, że projekt uchwały został 
zaopiniowany pozytywnie przez Komisję RM nr 4 ds. Rozwoju Miasta w głosowaniu: za 7 radnych, 
przeciw 0, wstrzymało się 0. 
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.  
 
Za przyjęciem głosowało 19 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0 
Uchwała nr LXX/721/2023 została podjęta jednogłośnie.  
 

l) wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Mikołów nieruchomości oraz ustanowienie 
służebności gruntowej i służebności przesyłu 

 
Wiceprzewodniczący RM Michał Rupik – poinformował, że projekt uchwały został 
zaopiniowany pozytywnie przez Komisję RM nr 4 ds. Rozwoju Miasta w głosowaniu: za 7 radnych, 
przeciw 0, wstrzymało się 0.  
 
Radna Stanisława Hajduk-Bies – zadała pytanie, czy projekt uchwały dotyczy Rety 
Śmiłowickiej? 
 
Zastępca burmistrza Mateusz Handel – potwierdził, że ww. projekt uchwały dotyczy obszaru 
Rety Śmiłowickiej i jest zgodny z ustaleniami porozumienia zawartego z inwestorem.   
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.  
 
Za przyjęciem głosowało15 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 4.  
Uchwała nr LXX/722/2023 została podjęta większością głosów.  
 

m) zmiany uchwały nr XXXIX/354/2021 Rady Miejskiej Mikołowa z dnia 23 lutego  
2021 r. w sprawie ustalenia zasad i warunków sytuowania obiektów małej 
architektury, tablic reklamowych i urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń, ich 
gabarytów, standardów jakościowych oraz rodzajów materiałów budowlanych,  
z jakiego mogą być wykonane 

 
Wiceprzewodniczący RM Michał Rupik – poinformował, że projekt uchwały został 
zaopiniowany pozytywnie przez Komisję RM nr 4 ds. Rozwoju Miasta w głosowaniu: za 7 radnych, 
przeciw 0, wstrzymało się 0.  
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.  
 
Za przyjęciem głosowało 18 radnych, przeciw 0, wstrzymał się 1. 
Uchwała nr LXX/723/2023 została podjęta większością głosów.  
 
Wiceprzewodniczący RM Michał Rupik – ogłosił 10-minutową przerwę, po której wznowił 
obrady.  
 

n) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego fragmentu miasta Mikołów  
dla obszaru Borowa Wieś – etap I, w rejonie ulic Gliwickiej, Pogodnej i Oświęcimskiej 
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Wiceprzewodniczący RM Michał Rupik – poinformował, że projekt uchwały został 
zaopiniowany pozytywnie przez Komisję RM nr 4 ds. Rozwoju Miasta w głosowaniu: za 4 radnych, 
przeciw 1, wstrzymało się 2, oraz że uwagi do projektu uchwały zostały większością głosów 
zaopiniowane zgonie z rozstrzygnięciem załączonym do projektu uchwały.  
 
Sekretarz miasta Jakub Jarząbek – z upoważnienia Burmistrza Mikołowa zgłosił autopoprawkę: 
w  uzasadnieniu do projektu uchwały "w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego fragmentu miasta Mikołów dla obszaru Borowa Wieś – etap I,  
w rejonie ulic Gliwickiej, Pogodnej i Oświęcimskiej" na stronie 45 zdanie o treści "Informację  
o II wyłożeniu podano do publicznej wiadomości w dniu 31 stycznia 2023 r. (...)" proszę zmienić 
na "Informację o II wyłożeniu podano do publicznej wiadomości w dniu 16 maja 2023 r. (...)". 
 
Wiceprzewodniczący RM Michał Rupik – poddał pod głosowanie uwagi do projektu uchwały  
wg poniższego zestawienia: 
 

Lp. NR 
UWAGI GŁOSOWANIE ROZSTRZYGNIĘCIE 

RADY MIEJSKIEJ 

1. 1 
za nieuwzględnieniem 

Uwaga nieuwzględniona 
ZA – 15 PRZECIW – 0 WSTRZYM. SIĘ – 4 

2. 2 
za nieuwzględnieniem 

Uwaga nieuwzględniona 
ZA – 13 PRZECIW – 3 WSTRZYM. SIĘ – 3 

3. 
3.1 za nieuwzględnieniem 

Uwagi nieuwzględnione 
3.2 ZA – 15 PRZECIW – 3 WSTRZYM. SIĘ – 1 

4. 
4.1 za nieuwzględnieniem 

Uwagi nieuwzględnione 
4.2 ZA – 15 PRZECIW – 2 WSTRZYM. SIĘ – 2 

5. 6 
za częściowym nieuwzględnieniem i częściowym uwzględnieniem Uwaga częściowo 

nieuwzględniona 
i częściowo uwzględniona ZA – 15 PRZECIW – 0 WSTRZYM SIĘ. – 4 

6. 7.2 
za częściowym nieuwzględnieniem i częściowym uwzględnieniem Uwaga częściowo 

nieuwzględniona 
i częściowo uwzględniona ZA – 15 PRZECIW – 0 WSTRZYM SIĘ. – 4 

7. 8 
za nieuwzględnieniem 

Uwaga nieuwzględniona 
ZA – 14 PRZECIW – 4 WSTRZYM SIĘ. – 1 

8. 9 
za nieuwzględnieniem 

Uwaga nieuwzględniona 
ZA – 14 PRZECIW – 4 WSTRZYM SIĘ. – 0 

 
Radny Krzysztof Żur – przedstawił swoje stanowisko odnośnie uwag nr 2 i 8.  
 
Radna Stanisława Hajduk-Bies – przedstawiła swoje stanowisko odnośnie uwagi nr 9.  
 
W nawiązaniu do ww. zgłoszeń nastąpiła dyskusja, w której głos zabrali: 
- radny Andrzej Sukiennik,  
- wiceprzewodniczący RM Remigiusz Kuś,  
- radny Krzysztof Żur,  
- radny Jarosław Sworzeń,  
- radny Łukasz Ryguła,  
- zastępca burmistrza Mateusz Handel,  
- radna Stanisława Hajduk-Bies,  
- radca prawny Anna Matan-Nowicka,  
- radna Aneta Esnekier,  
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- radna Ewa Chmielorz,  
- burmistrz Mikołowa Stanisław Piechula. 
 
W nawiązaniu do dyskusji wiceprzewodniczący RM Michał Rupik stwierdził, że zgłosi 
przewodniczącej Rady potrzebę zorganizowania dla radnych szkolenia z zakresu planowania 
przestrzennego. Następnie przed przystąpieniem do głosowania nad uwagą nr 9 ogłosił  
10-minutową przerwę, po której wznowił obrady.  
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały wraz ze zgłoszoną autopoprawką.  
 
Za przyjęciem głosowało 14 radnych, przeciw 2, wstrzymało się 2.  
Uchwała nr LXX/724/2023 została podjęta większością głosów.  
 

o) skargi na działalność Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Mikołowie 
 
Przewodnicząca Komisji RM nr 9 Skarg, Wniosków i Petycji Martyna Centkowska-
Strzelczyk – omówiła ustalenia Komisji RM nr 9 Skarg, Wniosków i Petycji dotyczące skargi oraz 
ww. projekt uchwały.  
 
Nastąpiła dyskusja w tym temacie, w której głos zabrali: 
- radny Krzysztof Żur,  
- radna Martyna Centkowska-Strzelczyk,  
- radna Katarzyna Głośna,  
- radca prawny Anna Matan-Nowicka,  
- wiceprzewodniczący RM Michał Rupik.  
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.  
 
Za przyjęciem głosowało 17 radnych, przeciw 0, wstrzymał się 1. 
Uchwała nr LXX/725/2023 została podjęta większością głosów.  
 
Radny Krzysztof Żur poinformował, że „wstrzymuje się od głosu” poza elektronicznym 
systemem do głosowania.   
 
Do pkt 6 
 
Wiceprzewodniczący RM Michał Rupik – poinformował, że do Rady Miejskiej Mikołowa 
wpłynęło: 
- Apel Zgromadzenia Ogólnego Śląskiego Związku Gmin i Powiatów z dnia 16 czerwca 2023 r.  
w sprawie nawiązania współpracy z ukraińskimi samorządami i wznowienia dialogu  
z przedstawicielami mniejszości polskiej na Białorusi; 
- podziękowania organizatorów konferencji „Śląsk i Zagłębie przeciw depresji” skierowane na ręce 
Przewodniczącej Rady Miejskiej Mikołowa za włączenie Mikołowa w ideę tworzenia lokalnych 
aliansów przeciw depresji;  
- zawiadomienie Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego w Katowicach o wszczęciu postępowania 
nadzorczego w sprawie stwierdzenia nieważności uchwały nr LXVIII/686/2023 Rady Miejskiej 
Mikołowa z dnia 23 maja 2023 r. w sprawie ustanowienia służebności gruntowej, w części 
obejmującej § 1, § 2 oraz załącznik do przedmiotowej uchwały;   
- rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Śląskiego w sprawie stwierdzenia nieważności uchwały  
nr LXVIII/686/2023 Rady Miejskiej Mikołowa z dnia 23 maja 2023 r. w sprawie ustanowienia 
służebności gruntowej w części obejmującej § 1, § 2 oraz załącznik do przedmiotowej uchwały;   
- uchwała Rady Miasta Rybnika nr 1134/LXVI/2023 Rady Miasta Rybnik z dnia 22 czerwca 2023 
roku w sprawie wystąpienia z apelem do środowisk samorządowych i obywatelskich w sprawie 
solidarności i wsparcia mniejszości polskiej na Białorusi w obliczu represji białoruskich władz;  
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- informacja Kancelarii Prezesa Rady Ministrów o przekazaniu wg kompetencji pisma 
Przewodniczącej Rady Miejskiej Mikołowa z dnia 26 czerwca 2023 roku wraz z uchwałą Rady 
Miejskiej Mikołowa w sprawie wystąpienia do Zarządu Centralnego Portu Komunikacyjnego  
Sp. z o.o. oraz do Pełnomocnika Rządu ds. Centralnego Portu Komunikacyjnego z wnioskiem  
o udostępnienie informacji nt. budowy linii 170 KDP na odcinku Katowice – Granica Państwa  
– Ostrawa do Dyrektora Biura Obsługi Pełnomocnika Rządu ds. Centralnego Portu 
Komunikacyjnego dla RP;  
- uchwała nr LIX/579/23 Rady Miejskiej w Łaziskach Górnych z dnia 22 czerwca 2023 r.  
w sprawie wystąpienia do Sejmu RP z petycją o podjęcie inicjatywy ustawodawczej w zakresie 
nowelizacji ustawy z dnia 21 czerwca 2001 r. o ochronie praw lokatorów, mieszkaniowym zasobie 
gminy (Dz,U, z 2022 r., poz. 172 z późn. zm.) i o zmianie Ustawy z dnia 23 kwietnia 1964 r. 
Kodeks Cywilny (Dz.U. z 2022 r., poz. 326);  
- uchwała nr LVI/577/2023 Rady Gminy Psary z dnia 19 czerwca 2023 r. w sprawie wystąpienia  
z apelem do Międzynarodowego Komitetu Olimpijskiego w sprawie zapobiegania udziałowi 
rosyjskich i białoruskich sportowców w igrzyskach olimpijskich oraz zawodach rangi 
międzynarodowej;  
- pismo Centralnego Portu Komunikacyjnego Sp. z o.o. będące odpowiedzią na pismo 
Przewodniczącej Rady Miejskiej Mikołowa w sprawie budowy linii 170 KDP Katowice – Granica 
Państwa – Ostrava;  
- zawiadomienie Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego w Katowicach o wszczęciu postępowania 
nadzorczego w sprawie stwierdzenia nieważności uchwały nr LXIX/701/2023 Rady Miejskiej 
Mikołowa z dnia 20 czerwca 2023 r. w sprawie ustanowienia służebności gruntowej w części 
obejmującej § 1 oraz § 2;  
- rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Śląskiego w sprawie stwierdzenia nieważności uchwały  
nr LXIX/701/2023 Rady Miejskiej Mikołowa z dnia 20 czerwca 2023 r. w sprawie ustanowienia 
służebności gruntowej w części obejmującej § 1 oraz § 2; 
- uchwała nr LXXIV/467/2023 Rady Gminy Istebna z dnia 24 lipca 2023 r. w sprawie poparcia 
apelu Rady Miasta Rybnika wyrażonego w uchwale Rady Miasta Rybnika nr 1134/LXVI/2023  
z dnia 22 czerwca 2023 r. w sprawie wystąpienia z apelem do środowisk samorządowych  
i obywatelskich w sprawie solidarności i wsparcia mniejszości polskiej na Białorusi w obliczu 
represji białoruskich władz;  
- pismo Ministerstwa Spraw Zagranicznych dot. apelu o godne upamiętnienie 84. rocznicy brutalnej 
i nieuzasadnionej agresji Niemiec na Polskę;  
- wyrok Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gliwicach w przedmiocie uchwały Rady 
Miejskiej Mikołowa nr V/56/2019 z dnia 5 lutego 2019 r. w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego.  
 
Do pkt 7 
  
Burmistrz Mikołowa Stanisław Piechula - poinformował, że: 
- sprawozdanie z realizacji uchwał zostało złożone,  
- wszystkie ważniejsze wydarzenia z okresu międzysesyjnego zamieszczone są w Informatorze, 
który przedłożył radnym i mieszkańcom.  
 
Do pkt 8 
 
Interpelacji nie było. 
 
Wiceprzewodniczący RM Michał Rupik – przedstawił odpowiedzi na wnioski i zapytania  
z poprzedniej sesji Rady Miejskiej Mikołowa: 
- odpowiedź na zapytanie radnej Grażyny Ostafin w sprawie wykonania podjazdu dla 
niepełnosprawnych mieszkańców korzystających z usług Dziennego Domu Pomocy;  
- odpowiedź Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Mikołowie na zapytanie radnego 
Andrzeja Sukiennika w sprawie pożarów samochodów elektrycznych.  
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Do pkt 9 
 
Punkt 9 został zrealizowany w punkcie 8 „Interpelacje”.  
 
Do pkt 10 
 
Radna Stanisława Hajduk-Bies – poruszyła temat skrzyżowania na tzw. Górce Mikołowskiej, 
które jest jednym z najbardziej wypadkowych miejsc w Mikołowie oraz trwającego remontu drogi 
DW 928. Poinformowała, że zdaniem mieszkańców jest to najlepszy moment na przebudowę tego 
skrzyżowania. Zadała pytanie, czy miasto robi coś w tym kierunku? Przekazała również prośbę 
mieszkańców o postawienie ławeczek przy ul. Krakowskiej.   
 
Burmistrz Mikołowa Stanisław Piechula – odniósł się do tematu ławek. Poinformował, że osoby, 
które chcą, aby w jakimś miejscu postawić ławkę powinny wystąpić z odpowiednim wnioskiem  
do Urzędu Miasta wraz z podpisami mieszkańców z najbliższej okolicy, którzy tym samym 
wyrażają zgodę na usytuowanie takiego obiektu w ich sąsiedztwie. Odnośnie skrzyżowania przy 
tzw. Górce Mikołowskiej przypomniał, że zastępca burmistrza Mateusz Handel niejednokrotnie 
wyjaśniał ten temat. Miasto od lat stara się o przebudowę tego skrzyżowania, jednak problemem  
są bardzo duże koszty tej inwestycji oraz fakt, iż teren ten podlega trzem różnym zarządcom.       
 
Radna Stanisława Hajduk-Bies – zadała pytanie, kiedy ostatnio miasto wysłało jakieś pismo  
do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w temacie przebudowy tego skrzyżowania? 
 
Burmistrz Mikołowa Stanisław Piechula – przypomniał, że w tym temacie interweniowała nawet 
pani Izabela Kloc i Marszałek Województwa Śląskiego, niestety Drogi Krajowe nie są na razie 
zainteresowane realizacją tej inwestycji.  
 
Radna Stanisława Hajduk-Bies – odniosła się do tematu montażu ławeczek przy ul. Krakowskiej. 
Wyraziła opinię, iż nonsensem jest, aby starsi mieszkańcy ulicy Krakowskiej chodzili i zbierali 
podpisy pod wnioskiem w tej sprawie.    
 
Burmistrz Mikołowa Stanisław Piechula – poinformował, że ze względu na dotychczasowe 
doświadczenia i konieczność częstego demontażu tego typu obiektów uważa, że wnioski  
z podpisami mieszkańców są uzasadnione. Zaproponował, aby radna Stanisława Hajduk-Bies 
złożyła wniosek w tym temacie.   
 
Radny Łukasz Ryguła – nawiązał do tematu Górki Mikołowskiej. Poinformował, że są to dwie 
odrębne inwestycje na całkiem innym etapie i powinno się informować mieszkańców, iż nie ma 
możliwości ich realizacji w tym samym momencie.  
 
Radny Jarosław Sworzeń – powrócił do tematu miejscowych planów zagospodarowania 
przestrzennego. Poinformował, że również – na poprzednim posiedzeniu Komisji RM nr 4 
ds. Rozwoju Miasta – wystąpił z wnioskiem o przeprowadzenie szkolenia dla radnych, ale 
w zakresie wyłącznie zmian, które wprowadza nowa ustawa o planowaniu przestrzennym. 
Stwierdził, że jest dla niego oczywiste, że członkowie Komisji RM nr 4 ds. Rozwoju Miasta mają 
wiedzę na temat planowania przestrzennego, odróżniają studium od planu zagospodarowania 
przestrzennego i nie ma potrzeby ich szkolić. Chciałby, żeby to wybrzmiało i mieszkańcy mieli 
poczucie, że ta Rada wie co robi uchwalając plany dla kolejnych kwartałów miasta. 
 
Burmistrz Mikołowa Stanisław Piechula – odniósł się i wyjaśnił, że miasto nadal zmienia plany 
miejscowe, ale od momentu wejścia w życie ustawy nie można zmienić planu, który jest niezgodny 
ze studium. Miasto nie ma możliwości poprawiania ani zmiany zapisów studium.  
 
Kierownik Biura Planowania Przestrzennego Agnieszka Martynus – poinformowała, 
że w świetle nowych przepisów, studium można zmienić tylko jeśli zostało wysłane wcześniej do 
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opiniowania i uzgodnień, można zmieniać tereny wyłożone pod fotowoltaikę i można zmieniać też 
plany miejscowe niezgodnie ze studium tylko w dwóch przypadkach, z których dla miasta istotny 
jest ten pod OZE wytwarzające.  
 
Radna Ewa Chmielorz – zaprosiła na dożynki sołeckie w Mokrem 9 września 2023 roku. 
Uroczystości rozpoczną się mszą świętą o godzinie 1600.   
 
Radny Andrzej Sukiennik – zaprosił na Festyn Rodzinny w Borowej Wsi, który odbędzie się  
2 września 2023 roku na terenie lodziarni Sonia o godzinie 1500. 
 
Radny Krzysztof Żur – odniósł się do dyskusji na temat uchwały w sprawie mpzp dla Borowej 
Wsi i zacytował ustawę o planowaniu przestrzennym art. 9 ust. 4: „Ustalenia Studium są wiążące 
dla gminy przy ustalaniu planu zagospodarowania przestrzennego”. 
 
Wiceprzewodniczący RM Michał Rupik – odniósł się do ww. wypowiedzi i stwierdził, 
że szkolenie jest potrzebne. 
 
Burmistrz Mikołowa Stanisław Piechula – wyjaśnił, że sformułowanie „studium jest wiążące” 
w tym przepisie oznacza, że jeśli w studium jest „budowlanka”, to nie możemy zamienić 
na „zielone”, ale nie musimy zamieniać na „budowlankę”. 
 
Z uwagi na brak dalszych głosów i wyczerpanie porządku obrad, wiceprzewodniczący Rady 
podziękował za udział w obradach i zamknął sesję.  
 
Obrady zakończono o godz. 1910. 
Na tym protokół zakończono.  
 
Informacja: 
Zgodnie z § 33 ust. 2 Statutu Miasta Mikołowa do protokołów z sesji Rady Miejskiej Mikołowa 
dołącza się nagranie z przebiegu obrad. Nagranie znajduje się również na stronie internetowej  
– link: https://esesja.tv/transmisje_z_obrad/141/rada-miejska-mikolowa.htm 
 
Obsługa sesji: 
 Wiceprzewodniczący  
 Rady Miejskiej Mikołowa 
Katarzyna Pustułka 
  Michał Rupik  
Monika Graca-Kierzkowska 


